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Sosiaali- ja terveysministeriö on julkaissut lausuntopyynnön 
luonnoksesta hallituksen esitykseksi, jossa ehdotetaan muutoksia 
ympärivuorokautista terveydenhuollon päivystystä sekä 
leikkaustoimintaa koskevaan sääntelyyn. Esityksen mukaan Kouvolan 
Ratamo-keskuksen yöpäivystys lakkaa vuoden 2026 alusta. Kouvolan 
asukkaiden näkökulmasta päätös on kestämätön. Lausunnot pyydetään 
toimittamaan viimeistään 1.7.2024. 

Lausuntoa varten esitetään joitakin kysymyksiä. Kyselyyn voi vastata 
suomeksi tai ruotsiksi. Vaihtoehtoisesti lausunnonantaja voi jättää 
avoimen lausunnon. Annetut lausunnot otetaan huomioon hallituksen 
esityksen jatkovalmistelussa. Lausunnonantajia pyydetään lisäksi 
toimittamaan lausunnostaan noin 1/3 A4-sivun tiivistelmä 
lausuntoyhteenvetoa varten. Lausunnot pyydetään jättämään 
Lausuntopalveluun. 

Esityksen tavoitteena on vahvistaa erikoissairaanhoidon sairaaloiden ja 
ympärivuorokautisten päivystysten palveluverkkoa valtakunnallisesti 
siten, että se pystyy laadukkaasti, potilasturvallisesti ja kestävästi 
vastaamaan väestön palvelutarpeisiin nyt ja tulevaisuudessa sekä 
normaaliolojen lisäksi myös erityistilanteissa ja poikkeusoloissa. 
Esityksellä pyritään erityisesti turvaamaan henkilöstön ja 
erityisosaamisen riittävyyttä eri sairaaloihin ja muihin palveluihin 
keskittämällä vaativinta, henkilöresurssiriippuvaista ja varallaoloa 
edellyttävää toimintaa yliopistollisiin sairaaloihin ja keskussairaaloihin. 
Tavoitteena on näin lisätä hoidon yhdenvertaisuutta, laatua ja 
vaikuttavuutta sekä asiakas- ja potilasturvallisuutta, kun henkilökunnan 
osaaminen on varmistettu ja toiminta on tasalaatuista. 

Kouvolan kaupunki on ottanut kantaa lausunnossaan erityisesti 
Ratamon sairaalan perusterveydenhuollon ja akuuttilääketieteen 
ympärivuorokautisen päivystyksen säilymisen puolesta, mutta joiltakin 
osin lausunnossa on otettu kantaa myös muihin pyydettyihin asioihin. 

Kouvolan kaupungin lausunto ja sosiaali- ja terveysministeriön 
lausuntopyyntö liitteineen ovat liitteenä. 

Hyvinvointipäällikkö Sanna-Riitta Junnonen on kokouksessa paikalla 
asiantuntijana vastaamassa kysymyksiin. 



Lisätietoja: hyvinvointipäällikkö Sanna-Riitta Junnonen, puh. 020 615 
7429, sanna-riitta.junnonen(at)kouvola.fi ja kehittämispäällikkö Ilari 
Huhtinen, puh. 020 615 6256, ilari.huhtinen(at)kouvola.fi 

Kaupunginjohtajan ehdotus: 

Kaupunginhallitus päättää antaa sosiaali- ja terveysministeriölle oheisen 
Kouvolan kaupungin lausunnon hallituksen esitykseen laiksi 
terveydenhuoltolain muuttamisesta sekä siihen liittyviksi laeiksi 
(sairaalat). Valmistelijat voivat tarvittaessa täydentää lausuntoa 
tarkentavilla tiedoilla ennen sen jättämistä lausuntopalveluun. 

Kaupunginhallitus päättää tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta 
kokouksessa ja se on nähtävillä yleisessä tietoverkossa 18.6.2024 
lukien. 

Kaupunginjohtajan muutettu päätösehdotus: 

Kaupunginhallitus päättää antaa sosiaali- ja terveysministeriölle oheisen 
päivitetyn Kouvolan kaupungin lausunnon hallituksen esitykseen laiksi 
terveydenhuoltolain muuttamisesta sekä siihen liittyviksi laeiksi 
(sairaalat). Valmistelijat voivat tarvittaessa täydentää lausuntoa 
tarkentavilla tiedoilla ennen sen jättämistä lausuntopalveluun. 

Kaupunginhallitus päättää tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta 
kokouksessa ja se on nähtävillä yleisessä tietoverkossa 18.6.2024 
lukien. 

Kaupunginhallituksen päätös: 

Kaupunginhallitus hyväksyi muutetun päätösehdotuksen. Lisäksi 
kaupunginhallitus päätti yksimielisesti täydentää lausunnon tiivistelmää 
seuraavilla lisäyksillä; 

 Luonnonvarakeskuksen tilaston (2023) mukaan Kouvolassa on 
eniten maatiloja (810) verrattuna Suomen kaikkiin 
kuntiin/kaupunkeihin. Kouvolan maatilatalouden harjoittajien 
terveydenhuollon palvelut eivät saa vaarantua tai siirtyä 
kauemmaksi. 

 Ambulanssikapasiteetin ollessa täysimääräisesti varattuna ei 
akuuttia hoitoa edellyttävään sairaskuljetukseen ole tarvittavaa 
ambulanssikapasiteettia. 

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta 
kokouksessa ja se on nähtävillä yleisessä tietoverkossa 18.6.2024 
lukien. 

Kaupunginhallitus myönsi läsnäolo- ja puheoikeuden 
hyvinvointipäällikkö Sanna-Riitta Junnoselle. Hän oli asiantuntijana 
läsnä kokouksessa tämän asian käsittelyn aikana. 
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